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ΕΡΩΤΗΣΗ & ΑΚΕ 

Αθήνα, 18 Ιουλίου 2025 

ΠΡΟΣ: τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

Θέμα: «Ανεξέλεγκτη η επιζωοτία της ευλογιάς στη χώρα και κυβερνητικές ευθύνες 

στην αντιμετώπιση του προβλήματος» 

Από τα τέλη του 2023, οπότε εμφανίστηκε το πρώτο κρούσμα ευλογιάς στην 

αιγοπροβατοτροφία, λόγω έλλειψης ελέγχων στις πύλες εισόδου της χώρας με 

αποτέλεσμα την είσοδο μολυσμένων ζώων,  η κατάσταση φαίνεται πως έχει γίνει 

ανεξέλεγκτη. Παρά τις δηλώσεις της πολιτικής ηγεσίας του ΥΠΑΑΤ  πως έχει λάβει τα 

απαραίτητα μέτρα από την αρχή, όχι μόνο δεν  έχει περιοριστεί η εξάπλωση της 

νόσου αλλά  έχει οδηγήσει σε μεγάλη καταστροφή την ελληνική κτηνοτροφία. 

Από τον Έβρο μέχρι την Κρήτη τα κρούσματα διαδέχονται το ένα το άλλο και 

διαπιστώνεται ότι τα όποια μέτρα λήφθηκαν δεν αντιμετωπίζουν την κατάσταση. 

Τελευταία παραδείγματα εξάπλωσης της νόσου παρατηρούνται  στην Θεσσαλία στις 

ΠΕ Λάρισας και Μαγνησίας, ενώ νέα κρούσματα υπάρχουν και στις ΠΕ Ξάνθης και 

Φωκίδας.  

Η  κυβέρνηση δεν έχει θωρακίσει υγειονομικά την κτηνοτροφία που δυστυχώς 

οδηγείται σε οικονομική καταστροφή. Η ανεπαρκής υλοποίηση μέτρων, όπως η 

θανάτωση των ζώων στις εκτροφές που έχουν μολυνθεί, η απαγόρευση των 

μετακινήσεων των ζώων στις ζώνες ελέγχου συμπεριλαμβανομένων των ζώων που 

προορίζονται για σφαγή, ο εγκλεισμός των ζώων στις ζώνες επιτήρησης στα 

ποιμνιοστάσια -με ότι αυτό σημαίνει για τα  επιπλέον έξοδα διατροφής τους- η 

απαγόρευση διάθεσης ζωοτροφών από περιοχές που βρίσκονται εντός των ζωνών 

επιτήρησης, σε συνδυασμό με την απουσία μέτρων στήριξης μέχρι τώρα από την 
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κυβέρνησης προς τους παραγωγούς που έχουν πληγεί δημιουργούν ένα δυστοπικό 

περιβάλλον για την κτηνοτροφία. 

Επειδή, η ευλογιά είναι ένα νόσημα με τεράστιες οικονομικές και κοινωνικές 

επιπτώσεις, 

Επειδή, η κυβέρνηση εδώ και ένα χρόνο έχει αφήσει την αιγοπροβατοτροφία στην 

τύχη της, 

 Επειδή, η απουσία ελέγχων στις πύλες εισόδου της χώρας αλλά και στις εσωτερικές 

μετακινήσεις, σε συνδυασμό με την κυβερνητική παράλειψη επίλυσης του 

προβλήματος υποστελέχωσης των υπηρεσιών οδήγησαν στην παρουσία και την 

εξάπλωση της νόσου, 

Επειδή, διαπιστώνονται παραλείψεις στη διαχείριση της κρίσης και τα κρούσματα 

ευλογιάς σε όλη τη χώρα βρίσκονται σε έξαρση, 

Επειδή, παρά τις κατά καιρούς κυβερνητικές υποσχέσεις, οι πληγέντες κτηνοτρόφοι 

είναι χωρίς καμία οικονομική στήριξη μέχρι σήμερα, 

Επειδή, οι παραγωγοί ζωοτροφών στις ζώνες ελέγχου είναι αβοήθητοι και σε 

απόγνωση, 

Επειδή, παρά την οικονομική καταστροφή λόγω ευλογιάς, τα φορολογικά και άλλα 

έξοδα των παραγωγών «τρέχουν», 

Επειδή, η ανασύσταση των εκτροφών που έχουν θανατωθεί απαιτεί χρόνο, ώστε τα 

ζώα αντικατάστασης να γίνουν παραγωγικά αποδοτικά, 

Ερωτάται ο κ. υπουργός: 

1. Σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί, όσον αφορά στην απουσία ελέγχων που 

επέτρεψαν την είσοδο της ευλογιάς και άλλων ζωονόσων στη χώρα; 



3 

 

2. Για ποιον λόγο δεν απέδωσαν τα μέτρα που είχε εξαγγείλει το ΥΠΑΑΤ για την 

παρεμπόδιση της εξάπλωσης της νόσου από πέρσι  που παρουσιάστηκαν τα 

πρώτα κρούσματα; 

3. Πόσα επιβεβαιωμένα κρούσματα υπάρχουν από τον Απρίλιο του 2025 έως 

σήμερα; 

4. Προτίθεστε να αποζημιώσετε άμεσα και χωρίς άλλη καθυστέρηση τις 

εκτροφές που έχουν καταστραφεί με τη θανάτωση των ζώων τους; 

5. Προτίθεστε να στηρίξετε οικονομικά τις κτηνοτροφικές επιχειρήσεις που 

υποχρεούνται σε απαγόρευση μετακίνησης, με αποτέλεσμα να εκτοξεύεται 

στα ύψη το κόστος διατροφής των σταβλισμένων  ζώων; 

6. Σκοπεύετε  να στηρίξετε οικονομικά τους παραγωγούς ζωοτροφών εντός των 

ζωνών επιτήρησης, στους οποίους απαγορεύεται η διάθεση των προϊόντων 

τους εκτός των ζωνών αυτών; 

7. Προτίθεστε να εισηγηθείτε ως αρμόδιος υπουργός προς το οικονομικό 

επιτελείο της κυβέρνησης, το πάγωμα των φορολογικών υποχρεώσεων των 

πληγέντων παραγωγών ζωοτροφών τουλάχιστον για διάστημα δύο ετών, 

χρόνος αναγκαίος για την ανάταξη της παραγωγικής δραστηριότητας; 

8. Προτίθεστε να αντιμετωπίσετε την έλλειψη προσωπικού για τη διαχείριση της 

κρίσης και με ποιο χρονοδιάγραμμα;  

Επιπλέον, παρακαλείται ο κ. Υπουργός όπως καταθέσει τα κάτωθι έγγραφα: 

1. Αναλυτική καταγραφή επιβεβαιωμένων κρουσμάτων ανά ΠΕ σε εκτροφές και 

αριθμό ζώων που θανατώθηκαν από τον Δεκέμβριο 2023 ως σήμερα. 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Παναγιού (Γιώτα) Πούλου 

Βουλευτής Βοιωτίας 

 

Αλέξανδρος – Χρήστος Αυλωνίτης 

Βουλευτής Κέρκυρας 
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Κυριακή Μάλαμα 

Βουλευτής Χαλκιδικής 

 

Θεοδώρα Τζάκρη 

Βουλευτής Πέλλας  

 

Δρ. Μιχαήλ Χουρδάκης 

Βουλευτής Α΄ Θεσσαλονίκης  

 

Ραλλία Χρηστίδου  

Βουλευτής Β3 Τομέα Αττικής 

 

 

 

 




